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Děti a hasiči uklízeli kousek svého – a také našeho - ráje…



Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 10. 3. 2022

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana 
Trejtnarová, Ing. Roman Rusz, Josef 
Vágner, Matouš Paďour, DiS. Petra 
Zářecká, Roman Vagner, Bc. Marta Gregu-
šová, DiS, Daniela Bolečková

Omluveni: Alena Foglová, Ing. Jan Poká-
lený 

* Přezkum hospodaření městyse Kun-
vald za rok 2021

Starosta městyse uvedl, že kontroloři 
Oddělení přezkumu hospodaření Pardu-
bického kraje provedli na Úřadě městyse 
Kunvald dne 3. 3. 2022 přezkum hos-
podaření. Zastupitelé měli možnost 

se seznámit se zápisem, který jim byl 
zaslán v podkladech k jednání. 

Dále starosta uvedl, že přezkum hos-
podaření je prováděn 2x ročně - nej-
prve dílčí a následně konečný. Při pře-
zkumu hospodaření roku 2021, byl zjiš-
těn nedostatek související se zveřejně-
ním rozpočtu (sejmutí návrhu rozpočtu 
po 15 dnech, ale nebyl vyvěšen až do 
doby jeho projednávání). Tento nedosta-
tek byl uveden již v prvním zápise, tedy 
je uveden rovněž v zápise z konečného 
přezkumu. Záležitost byla řešena a pro-
jednávána na zastupitelstvu říjnu 2021. 
Jiné nedostatky nebyly zjištěny.

Zastupitelstvo vzalo informace na 
vědomí.
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* Rekonstrukce čp. 392 – penzion 
u Lípy – zadávací řízení na gastro-
technologie.

Starosta připomněl skutečnost, že 
součástí zadávacího řízení na stavební 
rekonstrukci objektu čp. 392 nebylo 
vybavení gastrotechnologie. Zařízení 
gastrotechnologie bylo od zadávacího 
řízení na stavební rekonstrukci odděleno 
a nyní se řeší v samostatném zadáva-
cím řízení, neboť s ohledem na zahájení 
stavby, harmonogram prací a koordinaci 
prací je třeba jej řešit. 

Zadávací řízení provede pro městys 
opět firma RTS, a.s. Brno, zastupitelé 
měli možnost se seznámit s podklady 
k zadávacímu řízení včetně smlouvy 
v předstihu, neboť jim byly zaslány 
s podklady k jednání zastupitelstva. 

Dále starosta uvedl, že zadávací řízení 
(zjednodušené podlimitní řízení podle 
zákona č. 134/2016 Sb. o zadávání veřej-
ných zakázek) bude opět zadáno prostřed-
nictvím portálu na profilu zadavatele.

Ing. Rusz vznesl připomínku k dle 
jeho názoru nízkému počtu obědů pro 
příchozí strávníky (30), který je uveden 
v technické zprávě, a dotázal se na 
dimenzování technického vybavení.

Starosta odpověděl, že zařízení bylo 
konzultováno s odborníkem z praxe, 
který neshledal vybavení uvedené pro 
projektu gastrotechnologie jako nedo-
statečné, Jana Trejtnarová dále uvedla, 
že v technické zprávě je uveden celkový 
počet obědů 180, ale zařízení kapacitně 
koncipováno na uvaření 250 porcí jídla.

Ing. Rusz opět vznesl připomínky ke 
kapacitě a citoval části technické zprávy 
a požádal zastupitele, aby ještě zvá-
žili všechny aspekty a okolnosti, zda by 
nebylo vhodné ještě nechat navržené 
zařízení prověřit na vyšší kapacitu.

Starosta uvedl, že objekt čp. 392 má 
své prostorové možnosti, a především je 
podstatné, kolik skutečně jídel je možno 
uvařit. Jednoznačně uvedl, že řešíme 
především stravování školních dětí a dětí 
v mateřské škole a zařízení bude sloužit 
rovněž veřejnosti.

Jana Trejtnarová požádala přítomné, 
aby se zastupitelstvo vrátilo k podstatě 
projednávaného bodu – tedy k podkla-
dům zadávacího řízení. 

Zastupitelstvo po další diskusi 
odsouhlasilo 8 hlasy (všichni přítomní 
zastupitelé mimo Ing. Rusze), 1 hlas 
proti (Ing. Rust), návrh souboru doku-
mentů Zadávací dokumentace pro zjed-
nodušené podlimitní řízení podle zákona 
č. 134/2016 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů pro veřejnou zakázku „Dodávka 
gastrotechnologie do objektu čp. 392 
Kunvald“ a vypsání zadávacího řízení.

* Žádost o odkup pozemku – 
Ing. Jan Koukal.

Zastupitelstvo se vrátilo k žádosti pana 
Ing. Jana Koukala, Praha o odkup pozemku 
parcelní číslo 3284, k. ú. Kunvald, který je ve 
vlastnictví městyse Kunvald. 

Záměr prodeje byl po zákonem stanove-
nou dobu vyvěšen na Úřední desce městyse 
Kunvald, do doby projednávání nepřišly na 
úřad městyse k záměru prodeje žádné při-
pomínky.

Starosta připomněl, že se jedná o malý 
pozemek zcela odtržený a pro městys nepo-
třebný.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) prodej 
pozemku p. č. 3284 – ostatní plocha 
o výměře 92 m2, k.ú. Kunvald za standard-
ních podmínek, tedy za odprodej za cenu 
obvyklou stanovenou znaleckým posud-
kem a úhradu veškerých nákladů spojených 
s prodejem žadatelem

* Dokončení rekonstrukce a vybavení 
Salaše. 

Starosta městyse uvedl, že v průběhu 
úprav sociálního zázemí objektu Salaše 
došlo k některým zásadním zjištěním, 
která znamenala značné zvýšení nákladů 
na rekonstrukci - především elektroin-
stalace byla v průběhu let různě dopl-
ňována a upravována, neodpovídá sou-
časným požadavkům a normám, proto 
firma Elektro Jedlička navrhla kompletní 
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rekonstrukci včetně rozvaděče. Tím je 
zajištěn odpovídající stav bez nebez-
pečí pro uživatele. Dále vyvstala nut-
nost úpravy vzduchotechniky, možnosti 
vypouštění vody z částí, kde nebude 
zimní provoz a úpravy odpadů. Uvede-
nými úpravami byla tedy dotčena celá 
budova a tím následně zvýšeny nároky 
na stavební práce.

Původní nabídka na úpravu sociál-
ního zařízení, která byla založena na pro-
jektové dokumentaci pana Jindry činila 
442.713 Kč, dále zastupitelstvo schvá-
lilo zvýšení nákladů na výměnu dlažby 
v ceně 125.387 Kč. Na základě uvede-
ných doplňkových nutných stavebních 
prací a dalších doplňkových prací byla 
zvýšena cena o 379.151 Kč. K těmto 
skutečnostem starosta uvedl, že s těmito 
náklady nebylo v rozpočtu počítáno a je 
nutno je řešit rozpočtovým opatřením.

Dále starosta uvedl, že dle poža-
davku z předchozího zasedání zastupi-
telstva jsou pro jednání zastupitelstva 
k dispozici cenové nabídky na dodávku 
barové sestavy včetně montáže a předal 
slovo paní Daniele Bolečkové, která 
poptávku připravovala.

Paní Bolečková předložila zastupitel-
stvu cenové nabídky, které podaly dvě 
ze tří oslovených firem na základě tech-
nické dokumentace zpracované pro tento 
účel. Nabídku podala firma Oresi ve výši 
115 768,70 Kč včetně montáže s termí-
nem dodání 30. 5. 2022 a firma Kalous 
ve výši 117 370 Kč bez montáže s ter-
mínem dodání září 2022, pan Roman 
Hádek, který byl rovněž osloven, cenovou 
nabídku na poptávanou sestavu nedodal.

Ing. Rusz uvedl, že nechápe, proč 
musela být poptávka na toto zařízení, 
když ostatní práce byly průběžně schva-
lovány. Uvedl, že cenová nabídka pana 
Hádka byla popsána a měla být zhoto-
vena celkem rychle a Salaš tak mohla být 
uvedena do provozu – nyní se dle jeho 
názoru tedy bude opět čekat na otevření.

Starosta k tomu sdělil, že stavebně je 
rekonstrukce dokončena, do doby zho-
tovení nového zařízení bude do objektu 
naistalováno původní zařízení, které po 

nutnou dobu doslouží a zařízení tedy 
lze uvést do provozu v řádu dní, pokud 
bude mít slečna Šlesingrová zájem zaří-
zení do provozu opět uvést.

Jana Trejtnarová uvedla, že je dobře, 
že Salaš byla do této míry zrekonstruo-
vána, ale současně uvedla, že je žádoucí 
uvést, že stavební práce přišly v celkové 
částce na celkem 947 251 Kč, k tomu 
bude nutné přičíst částku za rekon-
strukci elektroinstalace firmou Jedlička 
a cenu nového vybavení baru. Sdělila, 
že vidí potřebné tyto částky jasně uvést, 
neboť někteří občané nebo skupiny 
občanů stále vytýkají předraženost zaká-
zek (Kampelička, rekonstrukce čp. 392). 
Cena za rekonstrukci Salaše je dle jejího 
názoru mimo jiné tedy jasným sdělením, 
že stavební práce nejsou levné a ceny 
výše uvedených akcí jsou odpovídající. 
Dále se dotázala pana Jana Jindry, který 
byl zastupitelstvem pověřen stavebním 
dozorem, jak stavební dozor vykonával, 
zda byl veden stavební deník a doku-
mentace stavby a proč se tedy zastu-
pitelé dozvídají o takovém výrazném 
zvýšení ceny až nyní, kdy jsou práce 
již hotovy. Očekávala by, že na základě 
tohoto pověření bude pan Jindra praco-
vat aktivněji, že vícepráce budou pro-
jednávány včetně finančních dopadů se 
zastupitelstvem průběžně. Pan Jindra 
sdělil, že dozoroval pouze část rekon-
strukce, kterou projektoval, že mu nebyl 
sdělen termín započetí prací. Na dotaz 
paní Bolečkové, kolikrát v průběhu čtyř-
měsíční stavby byl přítomen na stave-
ništi a konzultoval stavbu a zda ví, jak 
se provádí stavební dozor a zda se pro-
vádí od začátku do konce stavby, odpo-
věděl, že je mu známo, jak se provádí 
stavební dozor a že se provádí v celém 
časovém úseku rekonstrukce. Sdělil, že 
na stavbě byl dvakrát a zopakoval, že 
dozoroval pouze jím projektovanou část 
rekonstrukce a nebyl mu sdělen termín 
započetí prací.

Starosta uvedl, že s panem Jindrou 
hovořil telefonicky jak o pověření zastu-
pitelstvem, tak o započetí prací.
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Po další diskusi zastupitelstvo 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní 
zastupitelé pro) realizaci barové sestavy 
firmou ORESI dle předložené cenové 
nabídky a pověřilo starostu a pana 
Romana Vagnera vyřešením adminis-
trativních záležitostí (uzavření smlouvy 
o dílo firmou ORESI).

* Rozpočtové opatření č. 1/2022.
Předseda finančního výboru pan 

Matouš Paďour seznámil přítomné 
s návrhem Rozpočtového opatření 
č.1/2022, souvisejícího především 
s dokončením rekonstrukce budovy 
Salaše. Na straně výdajové je tedy 
částka 135 000 Kč na DKP (nábytek – 
bar, kuchyň, bojler) a 515 000,- Kč na 
opravy budovy Salaš. Výdaje budou 
financovány z přebytku hospodaření 
předchozího roku.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) návrh 
Rozpočtového opatření č 1/2022. 

* Žádost o sponzorský dar – Ekocent-
rum Pasíčka

Starosta městyse seznámil přítomné 
s dopisem radního pro venkov, životní 
prostředí a zemědělství Pardubického 
kraje pana Miroslava Krčila o pod-
poru žádosti Záchranné stanice a eko-
centra Pasíčka, které působí v oblasti 
pomoci zraněným a jinak handicapova-
ným volně žijícím živočichům. Uvedl, že 
se jedná o jedno z mála podobných zaří-
zení v našem dosahu, které dobře pra-
cuje a navrhuje tedy poskytnout drob-
nou podporu. 

Jana Trejtnarová doplnila, že pracov-
ník stanice pan Cach byl již nejméně dva-
krát přivolán do Kunvaldu na pomoc zra-
něnému dravci. Dále uvedla, že s eko-
centrem spolupracuje i ze své pracovní 
pozice a spolupráce je vždy na velmi 
dobré úrovni, je jí známo, že stanice 
organizuje i osvětové a naučné programy 
pro děti, proto se přiklání k návrhu pana 

starosty na podporu a navrhuje poskyt-
nout na základě darovací nebo sponzor-
ské smlouvy Záchranné stanici a eko-
centru Pasíčka finanční částku 5000 Kč.

K podpoře se přiklonil i pan Roman 
Vagner, který uvedl, že se stanicí spo-
lupracoval i v rámci svého předchozího 
povolání.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 8 hlasy 
(všichni přítomní mimo J. Vágnera pro), 
1 hlas proti (Josef Vágner), poskyt-
nutí finanční částky 5.000 Kč formou 
darovací nebo sponzorské smlouvy 
Záchranné stanici a ekocentru Pasíčka 
na podporu činnosti.

* Pomoc Ukrajině.
Starosta městyse uvedl, že v první fázi 

pomoci byla ve spolupráci s SDH Kun-
vald vyhlášena veřejnou materiální sbírku. 
První se uskutečnila v sobotu 5. 3. 2022, 
druhá bude probíhat v sobotu 12. 3. 2022. 
První materiální pomoc byla následně 
odvezena do skladu v České Třebové.

 Ve druhé fázi by bylo vhodné zvážit 
další možnosti – například finanční 
podporu např. prostřednictvím spolu-
práce s Českobratrskou církví evange-
lickou, jejíž Diakonie rovněž organizuje 
pomoc Ukrajině jednak přímo v tomto 
státě a dále v současné době organizuje 
zajištění zázemí pro ubytování válečných 
uprchlíků. Jana Trejtnarová doplnila, že 
je v kontaktu s panem farářem sboru ČCE 
v Třebechovicích pod Orebem – panem 
Erdingerem. Upřesnila, že finanční pří-
spěvky Diakonii jsou využívány přímo na 
Ukrajině, kde jsou také zřízena centra, 
dále má ČCE zřízen finanční účet, ze kte-
rého čerpá prostředky na pomoc uprch-
líkům před válkou zde v ČR.

Starosta dále uvedl, že ve třetí fázi je 
možná podpora provozovatelů ubytovacích 
zařízení, kteří by byli ochotni poskytnout 
ubytování formou části úhrady nákladů.

Pan Matouš Paďour dále přednesl 
výzvu SDH a HZS o podporu ukrajinských 
hasičů věcnou formou – a to např. náku-
pem výstroje (přileb, bot apod.), která 
bude zaslána na Ukrajinu. Uvedl, že pokud 
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má někdo zájem podpořit Ukrajinu touto 
formou, rád doporučí vhodné výrobky.

Zastupitelstvo po krátké diskusi 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní 
zastupitelé pro) finanční příspěvek ve výši 
50.000 Kč na účet Diakonie ČCE na základě 
darovací smlouvy, či potvrzení o daru.

* Smlouva o zřízení věcného břemene 
– ČEZ Distribuce, a.s.

Starosta městyse uvedl, že v  břez-
nu roku 2021 zastupitelstvo schváli-
lo Smlouvu o smlouvě budoucí pro pří-
pojku kNN pro stavbu rekreačního dom-
ku na pozemku p. č.  591 v  dolní části 
obce. Záležitost je stavebně dokončena 
a společnost ČEZ, a.s. zaslala ke schvá-
lení Smlouvu o zřízení věcného břeme-
ne. Přípojka byla provedena formou 
protlaku pod komunikací. Vzhledem 
k  tomu, že zastupitelstvo vyslovilo již 
souhlas se záměrem, doporučuje ná-
vrh smlouvy schválit, neboť se jedná 
o standardní záležitost.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hla-
sy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
návrh textu Smlouvy o zřízení věcného 
břemen – služebnosti č. IP-12-2012858/
VB/02, Kunvald, Záhory, par. č. 591 kNN 
a pověřilo starostu jejím podpisem.

* Smlouva o smlouvě budoucí o zříze-
ní věcného břemene – VaK, a.s.

Starosta městyse připomněl, že v loň-
ském roce byla prováděna oprava křižo-
vatky komunikací v  dolní části městyse 
pod kapličkou. V  komunikaci je uložen 
vodovodní řád a při této opravě proved-
la společnost VaK, a.s. výměnu potrubí. 

V  současné době se tedy řeší dotažení 
potřebných administrativních záležitos-
tí, společnost VaK, a.s. tedy zaslala ná-
vrh smlouvy o budoucí smlouvě o zříze-
ní věcného břemene, která má obvyklý 
formát a  vzhledem k  tomu, že se jedná 
vodovodní přípojku, doporučuje zastupi-
telstvo návrh textu smlouvy odsouhlasit.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hla-
sy (všichni přítomní zastupitelé pro) 
Smlouvu o právu umístění a  provede-
ní stavby a smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti č. SBSL/06/2021/
Jf a pověřilo starostu jejím podpisem.

* Různé.
a) Informace z  Úřadu práce – VPP – 

městys požádal o  možnost prodlouže-
ní pracovního místa na VPP, opakovaně, 
dle dostupné informace bude podpora 
pracovního místa prodloužena do konce 
dubna 2022. 

b) Podání žádosti o  veřejnou finanč-
ní podporu – starosta městyse připo-
mněl, že SDH a  Sokol v  letošním roce 
slaví významná výročí - 140 let od za-
ložení, 100 let od slavnostního otevření 
budovy Sokolovny. Oba spolky připravu-
jí oslavy, po dohodě s vedením obou or-
ganizací byly hledány možnosti finanční 
podpory. DSO Orlicko má pro tyto udá-
losti vypsán dotační titul - Podpora vý-
znamných výročí v  členských obcích. 
Žadatelem může být však pouze členská 
obec, proto městys podal žádost o pod-
poru ve výši 30 000 Kč.

Zastupitelstvo vzalo informace, které 
zazněly v bodě Různé na vědomí.

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana 
Trejtnarová, Ing. Roman Rusz, Josef 
Vágner, Matouš Paďour, DiS., Petra 
Zářecká, Roman Vagner, Bc. Marta Gre-

gušová, DiS., Daniela Bolečková, Ing. Jan 
Pokálený

Omluveni: Roman Vagner

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 14. 4. 2022
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* Hospodaření městyse Kunvald 
k 31. 3. 2022

Předseda finančního výboru pan 
Matouš Paďour seznámil se stavy finanč-
ních prostředků na jednotlivých účtech 
a vývojem plánovaného předpokladu hos-
podaření v porovnání se skutečností. 

KB – běžný účet   16.047.568,17 Kč
KB – spořící účet  12.781.408,56 Kč
ČNB   8.216.952,16 Kč
Alnio – spořící účet 4.983.536,39 Kč
Pokladna (hotovost) 136.350,00 Kč
Finanční prostředky celkem: 42.165.815,28 Kč 

Dále pan Matouš Paďour uvedl, že 
příjmy činily 4,260.884,11 Kč – tedy 
zhruba 25 % plánovaných příjmů, výdaje 
3.402.163,25 Kč, tedy zhruba 10 % plá-
novaných výdajů. Bilance hospodaření 
je za I. čtvrtletí roku 2022 kladná – cel-
kem 858.720,86 Kč.

Zastupitelstvo vzalo informace, kte-
ré zazněly v tomto bodě, na vědomí.

* Rekonstrukce čp. 392 – penzion 
u Lípy – zadávací řízení na gastro - 
technologie

Starosta městyse uvedl, že smluvní 
firma RTS Brno zajišťující výběrové říze-
ní na dodavatele zakázky předložila pro-
tokoly o  hodnocení nabídek, protokol 
o  posouzení nabídky vybraného dodava-
tele, dále protokol o  posouzení dokladů 
před podpisem smlouvy s konstatováním, 
že vybraný dodavatel splnil všechny pod-
mínky účasti v zadávacím řízení a předlo-
žil řádně doklady nezbytné pro poskytnutí 
součinnosti před podpisem smlouvy.

Dále starosta uvedl, že zadavatel ve 
lhůtě pro podání nabídek obdržel nabídku 
jediného účastníka. Vzhledem k tomu, že, 
jak již bylo uvedeno, tento účastník řízení 
prokázal řádně svoji kvalifikaci a nabídka 
celkově vyhověla požadavkům zadavate-
le, navrhuje uzavřít kupní smlouvu s tímto 
dodavatelem gastro-technologie do jídel-
ního a  stravovacího provozu. Uvedl, že 

zastupitelé měli k dispozici veškeré pod-
klady k prostudování.

Ing. Rusz vyslovil názor, že je podiv-
né, že se zúčastnila pouze jedna firma, 
která se rovněž podílela na projekto-
vé dokumentaci a  dotázal se, zda byla 
oslovena pouze jedna firma vzhledem 
k tomu, že na zařízení na Salaši za část-
ku v  řádu desítek nižší bylo nutno po-
ptávat více firem.

Starosta městyse odpověděl, že se 
jednalo o veřejné zadávací zjednoduše-
né podlimitní řízení, které bylo vypsá-
no v souladu se zákonem o zadávání ve-
řejných zakázek, bylo řádně zveřejněno 
na portálu zadavatele a přihlásit se tak 
mohl kdokoli.

Pan Vratislav Rusz se dotázal na na-
bídkovou cenu. Starosta uvedl nabídko-
vou cenu na dodávku kompletní gast-
ro-technologie včetně montáže, zauče-
ní obsluhy, která činí 2.642.856,60 Kč 
včetně DPH. Uvedl, že je velmi rád, že 
se přihlásila alespoň jedna firma, která 
má o  dodávku zájem, neboť v  případě, 
kdy by bylo nutno vypsat zakázku zno-
va by to znamenalo značnou časovou 
prodlevu a tím by se mohlo zpozditi cel-
kové dokončení rekonstrukce a  uvede -
ní do provozu. Domnívá se, že vzhledem 
ke stále vzrůstajícím cenám a  zpoždě -
ní dodávek některých komponentů není 
na co čekat.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hla-
sy (všichni přítomní zastupitelé mimo 
Ing.  Rusze), 1 se zdržel hlasování (Ing. 
Rusz) předložené protokoly ze zadáva-
cího řízení, výběr dodavatele, uzavře-
ní kupní smlouvy s  vybraným dodavate-
lem, kterým je GASTRO komplet UO s.r.o. 
a pověřilo starostu jejím podpisem.

* Sportoviště u Salaše – průběh re-
konstrukce.

Starosta městyse uvedl, že dodava-
telská firma zahájila rekonstrukci víceú-
čelového sportoviště u Salaše, informo-
val o průběhu stavby, a to provedení de-
montáže čelní strany oplocení, sejmu-
tí povrchu, odstranění štěrkového lože, 



6

obnovení štěrkového lože, pokládce pro-
pustného ABS, nátěr sloupů osvětlení. 
Práce prozatím probíhají s  ohledem na 
počasí příznivě, termín dokončení stav-
by dle smlouvy je 31. 5. 2022.

Dále sdělil, že v  rámci rekonstrukce 
je nutno řešit nezbytné vícepráce, kte-
ré souvisí s přepravou materiálu na úlo-
žiště, náhradou pletiva čelní stěny, do-
dání sloupků k  mantinelům. Uvedl, že 
dodavatel výplně odmítl garantovat zá-
ruku, pokud nebudou uprostřed jednot-
livých polí umístěny ještě další sloup-
ky tak, aby nedošlo k poškození plasto-
vých, které nahradí původní.

Částka za tyto vícepráce a  dodávky 
materiálu činí 206.753 Kč.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) před-
loženou nabídku na vícepráce v  ceně 
206.753,-  Kč a  úhradu těchto vícepra-
cí nutných k  dokončení rekonstrukce 
sportoviště.

* Údržba komunikací v městysi.
a) Starosta městyse podal zastupi-
telstvu informace o zimní údržbě míst-
ních komunikací, prováděné na zákla-
dě smluvních vztahů dle schváleného 
plánu údržby. Uvedl, že za zimní údrž-
bu komunikací městys uhradil celkem 
369.233 Kč, z toho v zimním období le -
den až březen 2022 – 342.872 Kč. Dále 
informoval o provedeném úklidu komu-
nikací a  veřejných prostranství, který 
byl proveden v  první polovině dubna, 
a  to strojním zametáním realizovaným 
Technickými službami Žamberk. Úklid 
byl proveden ve stejných úsecích jako 
v předcházejících letech. 

Zastupitelstvo vzalo tyto informace 
na vědomí.
b) V  této souvislosti seznámil zastu-

pitelstvo s  řešením nezbytné opravy 
mostu přes říčku Rokytenku (komuni-
kace za Krejsovým kopcem směrem na 
Vrše, Kněžství, Kameničnou). Na mos-
tu přes Rokytenku byly shledány zá-
vady, rovněž na to městys upozornil 
správce toku. Vzhledem ke stavu mostu 

a značnému provozu, a to i těžkou tech-
nikou, po této komunikaci vidí jako ne-
zbytné situaci řešit. V  tomto stavu je 
ještě možné provést stavební údržbu, 
která by odstranila nedostatky a  pro-
dloužila životnost mostu na několik dal-
ších desítek let. Uvedl, že se podařilo 
dohodnout s  firmou, která je schopna 
práce provést v letních měsících za níz-
kého stavu toku. Představil nabídku fir-
my Sammis s.r.o. Pardubice, dle jednot-
livých položek. Celková nabídková cena 
za provedení údržby činí 680.758,10 Kč. 
Dále starosta sdělil že firma tuto cenu, 
pokud bude objednávka učiněna závaz-
ně v  krátké době a  následně uzavřena 
smlouva, garantuje. Uvedl, že v  přípa-
dě prodlevy, případně nutnosti výstav-
by nového mostu by se jednalo o částky 
až desetinásobně vyšší, proto navrhuje, 
aby tato částka na opravu mostu byla 
vyčleněna z prostředků určených v roz-
počtu na opravy komunikací.

Zastupitelstvo po dalším krátkém 
projednání odsouhlasilo 10 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) realiza-
ci opravy mostu dle předložené nabíd-
ky firmy SAMMIS s.r.o. a  vyčlenění fi-
nančních prostředků z kapitoly rozpočtu 
městyse na rok 2022 na opravy a údrž-
bu komunikací.

* Pozemkové záležitosti – směnná 
smlouva (manželé Jelínkovi a městys 
Kunvald).

Starosta městyse uvedl, že se jedná 
o vyřešení požadavku průchodu k  lávce 
přes Horský potok u čp. 156. Zopakoval 
průběh a  výstup z  jednání o  této zále-
žitosti v  uplynulém roce. Nyní je nutné 
zrealizovat směnu pozemků mezi man-
želi Jelínkovými, vlastníky nemovitosti 
čp. 156 a městysem Kunvald.

Jana Trejtnarová uvedla, že zastupi-
telé měli k  dispozici návrh textu směn-
né smlouvy, která – mimo to, že byl vy-
řešen problém přístupu k  mostku – je 
pro městys výhodná, a  to jak co do vý-
měry směňovaných pozemků, tak co do 
jejich hodnoty. Uvedla, že pan Jelínek 
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dodržel své slovo a  vybudoval chod-
ník ze zámkové dlažby na své náklady 
(cca 118.000,- Kč), který se směnou pře-
jde do majetku městyse Kunvald. Jedná 
se dle jejího názoru o výjimečnou záleži-
tost, která by měla prospět všem stranám 
a velkorysé řešení ze strany pana Jelínka.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hla-
sy (všichni přítomní zastupitelé pro) ná-
vrh textu směnné smlouvy mezi man-
želi Danuší a  Antonínem Jelínkovými 
a Městysem Kunvald.

* Informace o jednání na Biskupství 
královéhradeckém

Starosta uvedl, že zastupitelé ob-
drželi v  podkladech k  jednání zastu-
pitelstva dopis od generálního viká-
ře Biskupství královéhradeckého, který 
vzešel z uskutečněného jednání. Rovněž 
byla pro informaci zaslána zastupitelům 
kopie dopisu, ve kterém městys požádal 
o  zprostředkování jednání s  panem ad-
ministrátorem Kolbabou. Sdělil, že jed-
nání na Biskupství královéhradeckém se 
uskutečnilo 29.  3.  2022. Generální vi-
kář a  ostatní přítomní zástupci biskup-
ství souhlasí s  puštěním vody na zá-
kladě řádně uzavřené a  platné třístran-
né smlouvy mezi Římsko-katolickou far-
ností Kunvald, Městysem Kunvald a spo-
lečností VaK, a.s., avšak administrátor 
farnosti a  jeho bratr – vikariátní tech-
nik sdělili, že jsou jednoznačně proti 
a  vodu nepustí. Na řešení další záleži-
tosti (oprava ohradní zdi hřbitova) vzhle-
dem k průběhu jednání již nedošlo. 

Starosta uvedl, že je v  řešení zříze-
ním nové přípojky po pozemcích obce, 
které by se mělo, pokud se nevyskyt-
ne žádný problém realizovat v průběhu 
května, nejdéle na počátku června.

Ing. Rusz se dotázal, zda je známo, ko-
lik bude stát vybudování přípojky, starosta 
uvedl, že v tuto chvíli nemá od společnosti 
VaK, a.s. Jablonné n. Orl. žádnou, a to ani 
předběžnou částku, nicméně uvedl, že se 
nejedná o dlouhý úsek, na kterém by nemě-
ly být žádné zásadní překážky.

Ing. Rusz se ještě jednou dotázal, zda 
i  po obdržení dopisu generálního vikáře 
byla odpověď administrátora negativní. 
Starosta odpověděl, že pan administrá-
tor kategoricky zamítl puštění vody již při 
jednání, a to i přes přímou výzvu pana ge-
nerálního vikáře panu administrátorovi.

Zastupitelstvo vzalo informace na 
vědomí.

* Žádost o rekonstrukci komunikace 
na Dolních Končinách.

Zastupitelstvo se seznámilo se žá-
dostí vlastníků nemovitostí z  místní 
části Dolní Končiny o opravu komunika-
ce, která vykazuje po zimě opět výtluky 
a poškození.

Starosta uvedl, že doporučuje vzít žá-
dost na vědomí a projednat ji na dalším 
zasedání zastupitelstva současně s  ná-
vrhem oprav dalších komunikací a  roz-
dělením finančních prostředků z kapito-
ly rozpočtu opravy a údržba komunikací.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí.

* Žádost o podporu Linky bezpečí.

Zastupitelstvo se seznámilo se žá-
dostí Linky bezpečí o příspěvek ve výši 
5.000 Kč na provoz dětské krizové linky.

Starosta uvedl, že v  minulosti jsme 
vždy podporovali žádosti, kde bylo jed-
noznačně zřejmé, že jej využívají obča-
né Kunvaldu. V loňském roce jsme však 
Linku bezpečí podpořili symbolickou 
částkou 1.000 Kč.

Paní Bolečková navrhla přispět 
pět částkou 1000,-  Kč, následně pan 
Ing.  Rusz vystoupil s  připomínkou, že 
služba je potřebná a  částka 1000,-  Kč 
příliš nepomůže, navrhuje proto přispět 
částkou 2000,- Kč.

Následně proběhlo hlasování o výše 
navržených částkách v  pořadí, tak jak 
byly uvedeny.
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Další zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhnou  
ve čtvrtek dne 12. května 2022  

a ve čtvrtek 9. června 2022 od 19 hod v sokolovně Kunvald.  

a) Zastupitelstvo zamítlo 10 hla-
sy částku dle žádosti – tj. ve výši 
5.000,- Kč (všichni přítomní zastupi-
telé proti)

b) Zastupitelstvo zamítlo částku ve 
výši 1000,-  Kč 6 hlasy ( Bc.   M. 
Gregušová, Ing.  Josef Paďour, 
Matouš Paďour, Josef Vágner, 
Ing. Pokálený, Ing. Rusz) 4 hlasy pro 
(Alena Foglová, Daniela Bolečková, 
Jana Trejtnarová, Petra Zářecká).

c) Zastupitelstvo odsouhlasilo část-
ku ve výši 2000,- Kč 6 hlasy pro 
(Bc. Marta Gregušová, Ing.  Josef 
Paďour, Matouš Paďour, Ing.  Jan 
Pokálený, Ing.  Rusz, Josef Vagner), 
4 hlasy proti (Daniela Bolečková, 
Alena Foglová, Jana Trejtnarová, 
Petra Zářecká).

Po ukončení zasedání zastupitelstva 
vznesl jeden ze zastupitelů připomínku 
k  zápisu hlasování o  částce 2000,-  Kč, 
po opakovaném dotázání všech zastu-
pitelů o jejich hlasování bylo zkonstato-
váno, že 5 hlasů bylo pro, 5  hlasů pro-
ti. Příspěvek ve výši 2.000,-  Kč by tedy 
nebyl ani schválen, ani zamítnut dosta-
tečným počtem hlasů. Vzhledem k výše 

uvedeným skutečnostem bude Žádost 
linky bezpečí zařazena opakovaně do 
programu příštího jednání zastupitel-
stva a bude o ní hlasováno opakovaně.

* Žádost o uložení přípojky kNN – 
manželé Mihulkovi. 

Starosta seznámil zastupitelstvo 
se žádostí manželů Hany a  Tomáše 
Mihulkových o  možnost uložení přípoj-
ky kNN do pozemků p. č.  9000 a  8893 
(ostatní plocha – ostatní komunika-
ce), které jsou ve vlastnictví městyse 
Kunvald. Důvodem žádosti je přeložka 
původní přípojky vrchního vedení NN. 
Ve své žádosti uvádějí, že průjezd z dů-
vodu překopu bude omezen pouze jeden 
den po dobu provedení výkopu, uložení 
vedení a opětovném zasypání.

Zastupitelstvo odsouhlasilo žádost 
Mihulkových o uložení přípojky kNN pod 
pozemky p. č. 9000 a 8893, k. ú. Kunvald 
10 hlasy (všichni přítomní zastupitelé 
pro).
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Čím žije naše kunvaldská škola...

Zápis do mateřské školy
se uskuteční v úterý 10. 5. 2022 od 7 do 16 hodin.

Více: web školy, email: ms.kunvald@seznam.cz, tel: 722 146 333.

Děti ze školky odemykají svoji zahradu

Velikonoční tvoření dětí s rodiči v mateřské škole
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* Lavičky přátelství v Městysi Kunvald

Už je to rok, co obdržela skupina 
nadšenců SouSedíme z Kunvaldu krás-
nou zprávu, že projekt "Lavičky přátel-
ství v  městysi Kunvald" byl podpořen 
grantem ve výši 55.300  Kč pro umístě -
ní čtyř laviček na vyhlídkových místech 
Kunvaldu. Celý nápad vznikl za účelem 
zkvalitnění sousedských vztahů, vytvo-
ření nových vazeb mezi lidmi, podporu 
dobrých přátelství, příjemných setkání, 
skvělé nálady a atmosféry.

V lednu 2021 byly objednány lavičky 
u pana Radka Faltuse z Nekoře, který má 
bohatou zkušenost s výrobou dubových 
přírodních laviček.

Vloni v  létě jsme nainstalovali prv-
ní lavičku v  Rokytenkách na dolním 
Kunvaldě s  výhledem na krásné údolí 
a zadní pohled Krejsova kopce. Na pod-
zim jsme pak společně připevnili lavičku 
na Zmrzlíku a na vyhlídce nad Bratrskou 
lípou směrem na Stezka. Přestože po-
časí k nám nebylo zcela vlídné, se-
šlo se toto odpoledne okolo padesá ti 
Kunvaláků. Společně jsme si připomně -
li historii míst, na kterých se lavičky na-
chází, popili a  pojedli výborné občerst-
vení, které každý na ochutnávku ze své-
ho kuchařského umění přinesl.

Na sklonku podzimu jsme si ješ-
tě jednou pořádně zamakali a  připravi-
li místo pro další lavičku. Ta byla slav-
nostně nainstalována u  příležitosti 

Stále se něco děje...!

Předání daru od kunvaldských spoluobčanů třídě ukrajinských dětí v rokytnické základní škole.
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rozsvícení vánočního stromečku u kap-
ličky na dolním Kunvaldě.

V tuto chvíli jsme původně měli pro-
jekt ukončit, ale protože se nám podaři-
lo vyjednat lepší ceny materiálů a  naši 
občané přiložili ruku k dílu bez nároku 
na odměnu, podařilo se ušetřit ještě cca 
12.000 Kč. Po konzultaci s nadací jsme 
dostali příležitost vytvořit další pěkné 
místo. Požádali jsme proto Vás, obča-
ny, pomocí sociálních sítí o tipy, kde by 
mohla lavička stát.

Nyní máme podnětů na lavičky pře-
hršel.:-) Nakonec vyhrálo místo na vy-
hlídce na žluté turistické značce ve-
doucí směrem od Rybků na Zakopanku. 
Tato lavička je na pozadí událostí, kte-
ré se odehrávají ve světě, poselstvím 
míru a  přáním světa bez válek. Díky 
Vám, skvělým spoluobčanům, se při 
této příležitosti spontánně vybralo 
4.275,-  Kč. Tuto částku jsme věnovali 
třídě ukrajinských dětí, která operativ-
ně vznikla na základní škole v Rokytnici 
v Orlických  horách.

Chceme moc poděkovat všem, kdo 
mají zásluhu na celém projektu. Všem 
majitelům pozemků, na kterých lavičky 
stojí - panu Jaroslavu Urbanovi, manže-
lům Křenovým, panu Pavlovi Krčmářovi, 
paní Aleně Foglové a  Městysi Kunvald 
a  především Vám, více než šedesá-
ti dobrovolníkům, kteří jste pomáhali 
s usazováním laviček, podpořili materi-
álem, fyzicky či nějakou dobrotou, pla-
catkou nebo jen milým slovem.

Dík také patří paní Tereze Gregarové, 
dceři pana Jana Fišera, která byla ga-
rantkou projektu za Českou spořitelnu.

V neposlední řadě děkujeme Nadaci 
Via a České spořitelně za finanční pod-
poru z projektu Živá komunita. Zbylá 
částka nevyčerpaného grantu ve výši 
přibližně 4.600,-  Kč bude navrácena na 
účet nadace.

Užívejme si společně vyhlídkových 
míst, setkávejme se u nich a odnášejme 
si milé vzpomínky.

Za spolek SouSedíme Monika Jindrová  
a Anna Dlabková

* MAS ORLICKO, z.s. podporuje Kun-
vald

MAS ORLICKO, z.s. se dlouhodobě 
věnuje přínosu dotačních prostředků 
do území. Pomáhá tak podpořit jak jed-
notlivé obce, tak soukromé podnikatele, 
školy, spolky a další činnosti.

V  obci Kunvald došlo v  roce 2021 
díky MAS ORLICKO, z.s. k  podpoře ze-
mědělství ve výši více jak 490 000 Kč. 

Všechny školy a  školská zařízení se 
mohly zapojit do Místního akčního plá-
nování a  využít nabídky z  množství ko-
naných seminářů, workshopů a  ukázko-
vých hodin pro zkvalitnění výuky a  sdí-
lení zkušeností. V  únoru 2022 se kona-
ly veletrhy jednotlivých realizovaných 
aktivit Místního akčního plánování, kte-
ré byly inspirací pro další práci jak v MAS 
ORLICKO, z.s., tak v konkrétních školách.

V  rámci Operačního programu za-
městnanost pomáhá na celém území 
MAS ORLICKO, z.s. agenda OSPOD rodi-
nám, včetně asistovaného kontaktu. 

V  roce  2022 byla vyhlášena výzva 
v  Programu rozvoje venkova pro žada-
tele ze zemědělské výroby a  pro spol-
kovou a kulturní činnost. Přijaté žádosti 
jsou aktuálně hodnoceny Výběrovou ko-
misí MAS ORLICKO, z.s. z  hlediska spl-
nění kritérií pro získání dotace.

Veškeré poradenství a služby souvi-
sející s čerpáním dotací prostřednictvím 
MAS poskytuje kancelář v  Žamberku 
bezplatně. Více informací o  podpo-
řených projektech najdete na www.
MASproORLICKO.cz.

* Sdružení obcí Orlicko je dlouhodobě 
aktivní v bezpečnosti dopravy

Sdružení obcí Orlicko oslaví v  tomto 
roce 30. výročí své existence. Rád bych 
v  příspěvcích připomněl jeho činnost 
v  řadě oblastí, které pozitivně ovlivňují 
rozvoj a život v regionu Orlicka. 

Dnes se poohlédnu za aktivitami 
Orlicka v oblasti dopravy a zejména pak 
v  oblasti bezpečnosti chodců a  cyklis-
tů. Bezpečnost dopravy je jednou ze 
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strategických priorit rozvoje Orlicka. 
Tomu odpovídá řada realizací uskuteč-
něných v  uplynulých letech. To, že se 
soustředíme na posílení bezpečnos-
ti cyklistů a  chodců při dopravě zejmé-
na do práce, za vzděláním a za službami, 
ale využívají je i turisté, je vidět na řadě 
míst v  regionu, kde se setkáváte s  cyk-
lostezkami, když většina z nich je inves-
ticí právě svazku Orlicka. 

Nejstarší námi vybudovanou cyk-
lostezkou je Cyklostezka Žamberk – 
Lukavice – Letohrad, kterou jsme do-
končili v  roce  2011, měří 4,6  km a  stá-
la 35  mil.  Kč. Investici jsme spolufi-
nancovali z  prostředků Evropské unie 
a Státního fondu dopravní infrastruktury.

V  roce  2012 následovala stavba 
Cyklostezky Červená Voda – Králíky 
o  délce 5,4  km a  v  hodnotě 22  mil.  Kč. 
Zde nám dotačně pomohl Státní fond do-
pravní infrastruktury. 

Protože příprava každé dopravní 
stavby je velmi náročná zejména z  dů-
vodu vypořádání vlastnických vzta-
hů k  potřebným pozemkům, další cyk-
lostezky jsme dokončili až v  roce 2021 
a  to hned dvě. Z  prostředků Evropské 
unie prostřednictvím MAS Orlicko, z.s. 
jsme realizovali Cyklostezku Šušek 
(Písečná)  –  Valdštejn (Hnátnice), kte-
rá je dlouhá 1,3 km a stála Orlicko přes 
7  mil.  Kč. Závěrem roku jsme dokon-
čili výstavbu Cyklostezky Letohrad – 
Šedivec o délce 1,4 km v ceně 10 mil. Kč 
za přispění Státního fondu dopravní in-
frastruktury.

U  financování všech uskutečněných 
i  připravovaných cyklostezek je nutné 
zmínit finanční podíly obcí na přípravě 
i vlastní výstavbě, jejichž území se cyk-
lostezky spádově týkají.

Jak jsem uvedl výše, bezpečnost 
dopravy je jednou z  hlavních priorit 
Orlicka, a proto pokračujeme intenzivně 
na projektové přípravě dalších cyklos-
tezek. Nejdále je příprava Cyklostezky 

Jablonné – Bystřec (k Formplastu), kte-
rá bude stavebně velmi náročná, když 
prochází kolem lomu v  Mistrovicích 
v  úzkém prostoru mezi silnicí, železnicí 
a  Tichou Orlicí. Pokud v  tomto roce vy-
řešíme vlastnické vztahy, mohli bychom 
v roce 2023 žádat o dotaci na vlastní vý-
stavbu.

Rozpracovanou máme také 
Cyklostezku Žamberk – Líšnice – Nekoř, 
která je akutní zejména pro zajištění 
bezpečného pohybu chodců a  cyklistů 
v Líšnici a dále Cyklostezku Žamberk - 
Kunvald - Rokytnice v Orlických horách. 
Tato poslední cyklostezka je důležitá 
z  pohledu cestovního ruchu a  cyklotu-
ristiky, když podstatně usnadní návrat 
cyklistů z hřebene Orlických hor do na-
šeho podhůří. Nicméně u obou je k rea-
lizaci, zejména díky nedořešeným vlast-
nickým vztahům k  pozemkům, ještě 
dlouhá doba.

Tím však záměry Orlicka ve 
výstavbě cyklostezek nekon-
čí. V  tomto roce chceme zahá-
jit projekční přípravu Cyklostezky 
Těchonín – Mladkov  – Lichkov a snad 
i Králíky  – Dolní Morava.

Závěrem mi dovolte vyjádřit víru 
v  pokračování dostupnosti evropských 
i  národních dotačních zdrojů na pod-
poru bezpečnosti dopravy, ale též 
v  pochopení všech dotčených subjek-
tů a  vlastníků, kterých se naše aktivi-
ty v  oblasti výstavby cyklostezek dotý-
kají. a také chci velmi poděkovat zastu-
pitelům měst a  obcí, které na přípravu 
a výstavbu potřebných cyklostezek při-
spívají. Bez jejich dobré vůle a finanční-
ho přispění by jakékoli stavby cykloste-
zek nebyly reálné.

V jednom z dalších příspěvků si vám 
dovolím přiblížit aktivity Orlicka v  ob-
lasti podpory cestovního ruchu v našem 
krásném území.

Petr Fiala, předseda Sdružení obcí Orlicko
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Okénko farnosti

* Sokolská slavnost ke 100. výročí 
otevření naší sokolovny. 

Co se vlastně na té Sokolské slavnosti 
v sobotu 4. června bude dít? 

Nejprve projde obcí slavnostní prů-
vod sokolů a  hasičů. Hodinku po poled-
ní průvod vyjde ze středu obce po silnici 
směrem na Bartošovice v O.h., pak odbo-
čí vpravo mezi bytovky a projde ke kostelu 
kolem Sokolské lípy svobody, dále kolem 
domu č.p. 290, bývalého domu Fričových, 
sejde doprava dolů a  přes hřiště průvod 
dorazí k sokolovně. Zde zahájíme oslavy; 
za pódium nám dobře poslouží schodiště 
u hlavnímu vchodu. 

Hned po vstupu do sokolovny, ve vesti-
bulu, si budete moci prohlédnout výstavku 
o činnosti Sokola. V tělocvičně bude k vi-
dění výstavka o stavbě a přístavbách soko-
lovny. a to není všechno! Na jevišti impro-
vizovaně zavěsíme sto let starou oponu 
sokolských ochotníků, kterou tenkrát na-
maloval akad. malíř Oldřich Hlavsa k prv-
nímu divadelnímu představení v  nové so-
kolovně. Také se můžete zastavit v naší re-
stauraci, bude otevřená během celého od-
poledne i večera. 

„Se Sokolem do života“, to je název 
tělocvičného projektu České obce sokol-
ské pro nejmenší děti, podle kterého pil-
ně cvičí děti kunvaldské mateřské školy 
během roku. a právě tělocvičné vystou-
pení předškolních dětí zahájí v 15 hodin 

odpolední program v  tělocvičně. Na je-
jich vystoupení navážou mladí florbalis-
té z kunvaldského Sokola, kteří předve-
dou něco z natrénovaných florbalových 
dovedností. Loutkové divadlo Maminy 
z Jaroměře pak všem dětem zahraje po-
hádku „Rumplcák a princeznička“.

Odpolední program bude pokračo-
vat na hřišti před sokolovnou. Tuto část 
programu uvedou mažoretky Tykadla ze 
Sokola v Ústí nad Orlicí. Žactvo 2. stup-
ně kunvaldské základní školy jistě potě-
ší diváky tanečním vystoupením na lido-
vou notu. Pak na plochu hřiště nastoupí 
kunvaldské sokolky, ženy a dívky a před-
vedou cvičení s obručemi.  

Parkour show Mirka Odvalila kaž-
dého „zvedne ze židle“, uvidíme vskut-
ku moderně pojaté cvičení! Program vy-
vrcholí cvičením kunvaldských sokolů, 
kteří zacvičí sokolskou skladbu Muži 
zase spolu.  

Slavnost završí večerní taneční zába-
va. Ta vypukne ve 20 hodin, k tanci a po-
slechu zahraje kapela Pětka z Králík. 

„Zveme Vás a všecky přátele sokolské 
myšlénky ku hojné účasti na slavnosti!“ 

Starodávné pozvání doplním dnešní-
mi slovy: „Přijďte slavit s  námi, podpo-
řit akci svou přítomností, určitě se poba-
víte!“

Sokol-ka Zdenka 

* Vejce pro Ukrajinu
V  minulém čísle Poledníku jste se 

mohli dočíst o  plánech Misijního klub-
ka na jarní vyrábění pro Misijní jarmark. 
Do příprav však zasáhl válečný konflikt 
na Ukrajině a ze dne na den se naše pri-
ority změnily. 

Rozhodli jsme se, že letošními ve-
likonočními vajíčky a  finančním výtěž-
kem z malého jarmarku, který se ko-
nal 17.  4.  na Boží hod velikonoční, 

podpoříme transparentní účet města  
Rokytnice v O. h., který je zřízen za úče-
lem pomoci nejpotřebnějším uprchlíkům 
v našem okolí. 

Letos děti zdobily vejce syrová. Mělo to 
hned dva důvody. Tím prvním bylo, aby si 
děti uvědomily křehkost míru. S  takovým 
syrovým vajíčkem se totiž musí zacházet 
velmi opatrně a stejně tak i s mírem, kte-
rý mnohdy bereme za naprostou samo-
zřejmost. Druhý důvod byl ryze praktic-
ký. Ten, kdo si od nás takové syrové vejce 
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* Stručný náhled na vývoj počasí 
v roce 2021

V  lednu se teploty pohybovaly 
od +4 0C do -13 0C. Srážek bylo 89,9 mm. 
Převážnou část měsíce chumelilo. 
Výška sněhové pokrývky dosahovala 
v některých dnech 30 cm. Vítr vanul pře-
vážně západní.

Začátkem února začalo být skoro 
jarní počasí se sněžením. Mrazy ale byly 
až do -13  0C. Největší mráz byl 15.  2., 
a  to -20  0C. Koncem února se začalo 
oteplovat a  závěrem měsíce bylo bez 
sněhu. Srážek bylo 57,6  mm. Sněhová 
pokrývka byla kolem 14 cm.

Březen měl charakter předjarního 
měsíce, kdy se střídaly mrazy až 8 0C se 
sněžením do 5 cm nebo popraškem. Celý 
měsíc byl větrný, většinou se severový-
chodním větrem. Až úplně konec měsíce 
přinesl slabé oteplení, srážky 31,6 mm.

Vstup do dubna byl velmi optimistic-
ký, převážně foukal západní vítr. Střídaly 
se mírné ranní mrazíky se sněžením 
Nejvyšší teploty byly kolem 7  0C. Polní 
práce měly zpoždění. Srážky 35,2 mm.

Květen přinesl pozdní jarní počasí, 
bouřka byla 5. 5. a konečně oteplení, kte-
ré bylo vždy jen přechodné. Pak násle-
dovalo ochlazení. Ani Žofie nic nezměni-
la. Celý měsíc byl velmi deštivý, naprše-
lo 117,8 cm srážek.

Červen nám konečně přinesl očeká-
vané oteplení, teploty vystoupily až na 
230 C. Větší množství vody spadlo až bě-
hem bouřek, celkově 136,6 mm. Od začát-
ku roku to bylo už 468,7 mm, což v našich 
podmínkách je až 50 % ročního normálu. 
Vítr foukal převážně východní a severový-
chodní. Tento vítr je u nás studený.

Červenec - oteplení přinesla až dru-
há polovina měsíce. Nejvíce srážek 
spadlo při bouřce 8.  7.  -44,4  mm. Vítr 

Zelený sloupek

odnesl, ho mohl doma dále zužitkovat, tře-
ba na vaječnou omeletu k večeři. Aby se li-
dem vajíčka cestou domů nerozbila, posa-
dily jsme je do kelímků se zeleným obilím 
a vlajkou Ukrajiny. 

M. Gregušová

* Pouť našeho kostela sv. Jiří
Přesně týden po Velikonocích se sla-

vila pouť sv. Jiří. V pátek odpoledne přije-
li do Kunvaldu skauti z okolí, aby po pan-
demii opět obnovili mnohaletou tradici 
Skautských mší v našem kostele.

V neděli se letos poutní mše překrýva-
la se svátkem Milosrdenství Páně. Během 
mše se v  obětním průvodu nesly dary 
a  pouťové koláče. Po mši děti rozdávaly 

fotografie obrazu Božího milosrdenství, 
který visí v našem kostele.

M. Gregušová

* Výstava v knihovně
S  paní knihovnicí Monikou 

Michaličkovou jsme se domluvily, že 
dětské obrázky kapličky na dolním 
Kunvaldě se přesunou z  kostela do 
knihovny. V  těchto dnech je tam tedy 
výstavka již nainstalována a  návštěv-
níci knihovny si ji mohou prohlédnout. 
Děkujeme paní knihovnici za ochotu.

M. Gregušová
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byl už mírný, převážně západní. Srážek 
za měsíc spadlo celkem 115,7  mm.

Začátek srpna byl chladnější, teplo-
ty do 15  0C. Vzhledem k celkově chlad-
nějšímu vývoji v  jednotlivých měsí-
cích se také opozdily žně. Srážek bylo 
108,6 mm. Vítr foukal minimálně.

Září přineslo několik letních dnů a mi-
nimum srážek. Počasí bylo příznivé pro 
polní práce. Srážek spadlo 33,4 mm.

První menší ranní mrazíky při-
šly 10.  10., za celý říjen napadlo jen 
30,8 mm srážek.

Listopad – teplotně jen kolem 5  0C. 
Vítr převážně severní a  severovýchod-
ní. Koncem měsíce už přišel noční mráz 
-3  0C. První sníh o  výšce 4  cm napadl 
26. 11., celkové srážky byly 50,8 mm.

Od  1.  –  do  11.  prosince ležela sou-
vislá sněhová pokrývka. V polovině mě-
síce se oteplilo a  sníh zmizel. Koncem 
měsíce byly ráno mlhy, mrholení a nepří-
jemné počasí. Od 21. 12. panovaly mír-
né mrazy, sníh napadl až 29. 12. Měsíční 
srážky byly 78,8 mm.

Celkem ročně bylo 886  mm srážek. 

Toto pozorování bylo v Kunvaldě u dom-
ku čp. 288.

Hofman Zdeněk

* Ukliď si kousek svého ráje...

Duben se nese ve znamení vítání jara. 
Proto se i u nás hasiči domluvili s paní 
ředitelkou z Masarykovy základní školy, 
aby se i místní děti zapojily do úklidu. 

Den Země jsme naplánovali 
na 13. 4. 2022. Počasí nám vyšlo 
vstříc a sluníčko nás krásně hřálo. 
Po 10. hodině jsme vyrazili s pytli, ruka-
vicemi, a hlavně dobře naladěni na cestu. 
Společnými silami se nám podařilo 
vyčistit část našeho krásného městyse. 
Odměnou nám bylo opékání parků 
a pocit dobře odvedené a záslužné práce. 

Doufáme, že tato akce nebyla jen 
jednorázovou společenskou událostí, 
ale mohla by se stát nejen tradicí ale 
i běžným návykem. Děkujeme Městysu 
Kunvaldu za zaštítění akce a všem účast-
níkům za proaktivní přístup. 

Členové SDH Kunvald

Domek Na Sboru 
Vás zve k návštěvě:

22. 5. 2022 od 14.30 hod
Ekumenická bohoslužba

Mši budou sloužit: Michael Erdinger – Farnost ČCE Třebechovice pod 
Orebem, p. Pawel Nowatkovski – Římsko - katolická farnost Vamberk  

za hudebního přispění skupiny Jiná doba

10. 6. 2022 od 17 hod
Noc kostelů s vystoupením hudební skupiny Dua Ťuk (Jaroslav 

Moravec a Lucie Luxová) 

2. 7. 2022 od 18 hod
Francouzské šansony – od 18 hod
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Mateřská škola Kunvald
Vás zve na 

JARNÍ BESÍDKU
Sobota 14. 5. 2022 - 14 hodin, sokolovna.

ZO ČZS KUNVALD a ŠKOLKY SVOBODA s.r.o. 
vás zvou na: 

NÁVŠTĚVU u ZAHRADNÍKA 
Kdy: 21.- 22. 5. 2022 od 9:00 - 17:00 

Kde: Školky Svoboda s.r.o. Žamberk - Polsko 1604

Program: - prezentace zahradnictví - prohlídka, prodej - ukázky aranžo-
vání - sobota, neděle - od 10:00 - 11:00 a 14:00 - 15:00

Po celou dobu občerstvení zajištěno.

Těšíme se na Vás!

Občanský spolek SouSedíme 
Vás zve na přednášku 

Sám kolem světa cestovatele Tonyho Danilova. 
Přijďte prožít tuto cestu s ním v pátek 24. 6. 2022 v 19:00 hodin  

v Hospůdce na Salaši. 

Vstupné dobrovolné. Těšíme se Vás!
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1. Děti společně s hasiči uklízely kousek svého ráje…
2. Hledání velikonočního pokladu výpravou dětí z mateřské školy
3. Velikonoční tvoření ve školní družině
4. Instalace lavičky přátelství na žluté turistické značce dne 26.3.2022
5. Návštěva dětí ze školní družiny v žamberecké knihovně


